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برنامه تیم ملی تا جام ملت های آسیا کامل شد

5 بازی دوستانه و 2 دیدار رسمی
پـس از دو بـازی تدارکاتـی برابـر روسـیه و کنیا کـه در روزهای 
برگـزار  آزادی  ورزشـگاه  در   1402 فروردین مـاه  ابتدایـی 
شـد، امیـر قلعه نویـی سـرمربی تیم ملـی در تورنمنـت کافـا 
شـاگردانش را مقابل افغانسـتان، قرقیزسـتان و ازبکستان 
محـک زد. البتـه قلعه نویـی طبـق مذاکراتـی که فدراسـیون 
انجـام داده و بـه سـرانجام رسـیده، تیمـش را در فیفـا دی 
شـهریورماه کـه 5 هفتـه پـس از آغـاز مسـابقات لیـگ برتـر 
در فصـل بیست و سـوم برگـزار خواهـد شـد، قـرار اسـت بـه 
مصـاف بلغارسـتان بفرسـتد. دیـدار بعدی تیم ملـی مصاف 
بـا کیـپ ورد خواهـد بـود. البتـه ایـن مسـابقه تدارکاتـی هنوز 
امـا  نشـده  تأییـد  فدراسـیون  سـوی  از  رسـمی  به صـورت 
یکـی از دو بـازی دوسـتانه ایـران در فیفـا دی شـهریورماه را 
تشـکیل خواهـد داد. پـس از پشـت سـر گذاشـتن فیفـا دی 
باشـگاهی  رقابت هـای  بـه  تیم ملـی  بازیکنـان  شـهریورماه، 
در  حضـور  بـرای  بعـد  هفتـه  چنـد  امـا  گشـت  بازخواهنـد 
بازی های ملی، گرد هم می آیند تا آماده حضور در تورنمنت 
چهارجانبـه اردن شـوند کـه علاوه بر تیـم میزبان و ایـران در 
آن قطـر و عـراق هـم حضـور دارنـد. ملی پوشـان در ادامـه و 
در چهارچـوب مرحلـه مقدماتـی جـام جهانـی 2026 روز 25 
آبان مـاه 1402 در تهران به مصاف برنده بوتان و هنگ کنگ 
خواهنـد رفـت و 30 آبـان هـم بـه تاشـکند سـفر می کننـد تـا 
جـام  مسـابقات  کننـد.  بـازی  ازبکسـتان  تیم ملـی  مقابـل 
ملت هـای آسـیای 2023 قطـر از 22 دی آغـاز می شـود و 21 
بهمن مـاه خاتمـه پیدا خواهد کـرد. حالا می تـوان گفت که 
برنامـه سـرمربی تیـم ملـی مشـخص شـده و او در ماه هـای 
پیش رو می تواند در 5 دیدار تدارکاتی و 2 مسابقه مقدماتی 
جام جهانی، تیمش را برای جمع بندی نهایی تفکراتش به 
میـدان بفرسـتد تـا آنهـا آمـاده بـازی در مرحلـه گروهی جام 
ملت ها و بازی با فلسـطین )24 دی(، هنگ کنگ )29 دی ( 

و امـارات )3 بهمـن( شـوند.

پرداخت بدهی مالیاتی برانکو
برانکـو  بـا  همـکاری  قطـع  از  پـس  پرسـپولیس  باشـگاه 
ایوانکوویـچ و پرداخـت  بدهـی خـود بـه ایـن مربـی، از 
سـال 9۸ نتوانسـته بـود بدهـی مالیاتـی مربی کـروات را 
پرداخـت کنـد. طبـق اعـلام رضـا درویـش، مدیرعامـل 
پرسـپولیس این باشـگاه چند روز قبل حـدود 4 میلیارد 
قـرارداد  بـرای  خـود  مالیاتـی  بدهـی  اصـل  بـرای  تومـان 
مجمـوع  در  البتـه  اسـت.  کـرده  پرداخـت  را  برانکـو 
سـرخ  بدهـی،  ایـن  بـه  مربـوط  جرایـم  احتسـاب  بـا 
پوشـان بایـد حـدود 11 میلیـارد پرداخـت می کردنـد کـه 
پرسـپولیس پس از پرداخت این 4 میلیارد، درخواسـت 

بخشـش جریمـه را کـرده اسـت.

تساوی پورتو با فرصت سوزی طارمی
پورتو در دیداری دوسـتانه به مصاف رایو وایکانو اسـپانیا 
رفـت و بـه تسـاوی یـک بـر یـک رسـید. در ایـن مسـابقه 
مهـدی طارمـی در ترکیـب ثابـت پورتـو حضـور داشـت و 
67 دقیقـه بـازی کـرد ولـی نتوانسـت گلزنـی کنـد. او در 
دقیقـه 59 پنالتـی تیمـش را نیـز از دسـت داد. پورتـو در 
مسـابقات پیـش فصـل مقابـل کاردیـف بـه برتری رسـید 
و مقابـل ولورهمپتون شکسـت خـورد. یـاران طارمی 1۸ 
مـرداد در مسـابقه سـوپرکاپ بـه مصاف بنفیـکا خواهند 

رفت.

درویش: با سقف بودجه هیچ تیمی مثل 
پرسپولیس و استقلال سود نمی برَد

رضـا درویـش، مدیرعامـل پرسـپولیس دیـروز در جلسـه 
مدیران باشـگاه ها و دپارتمان مجوز حرفه ای در خصوص 
مسـائل مختلـف صحبـت کـرد. او درمـورد روند طی شـده 
در ایـن باشـگاه برای کسـب مجـوز حرفه ای، توضیـح داد: 
»ایـن کار مـا حصـل زحمات یـک گروه بـود. تمـام عزیزان 
باشـگاه شـبانه روزی در 4-3 ماه گذشته زحمت کشیدند. 
امـور  و  باشـگاه  اعضـای  پرسـنل،  شـبانه روزی  زحمـات 
بین الملـل بـه ثمـر نشسـت و توانسـتیم مشـکلی را کـه در 
گذشـته داشـتیم و سـبب صـادر نشـدن مجـوز حرفـه ای 
و تلخکامـی هـواداران شـده بـود، حـل کنیـم و مجـوز را 
بگیریـم.« درویـش در خصـوص سـقف بودجـه و اینکـه 
آیـا پول هـای زیرمیـزی در نقـل و انتقالات پرداخت شـده، 
عنـوان کـرد: »بـه جـز 2 باشـگاه اسـتقلال و پرسـپولیس 
کـه طـی یـک سـال گذشـته سهامشـان عرضـه شـده، هـر 
تراکنـش مالـی را بایـد در کـدال بـورس بارگـذاری کننـد و 
مثـل یـک آکواریـوم همـه فعالیت ها دیـده می شـود، بقیه 
باشـگاه ها بـه ایـن شـفافی نیسـتند. مجبوریـم حتـی یـک 
ریـال هزینـه را منعکـس کنیـم. ضمـن اینکـه نـه شـرکت 
زیرمجموعـه داریـم نـه هلدینگـی کـه بتوانیـم بـه عنـوان 
مسـئولیت اجتماعی، قراردادهای هواداری یا اسپانسـری 
با شرکت های زیرمجموعه ببندیم. سقف بودجه رعایت 
سـود  پرسـپولیس  و  اسـتقلال  مثـل  تیمـی  هیـچ  شـود 
نمی برند. یقین دارم تیم های دیگر، تقریباً اکثر بازیکنانی 
را که به پرسپولیس علاقه مند هستند با حدود 30 درصد 
بیشـتر از قراردادی که با پرسـپولیس دارنـد، می خواهند. 
پـس اگـر تعـادل قیمت و سـقف باشـد ما سـود می بریم.«

فوتبال ایران

نیاز اصلی پرسپولیس و یحیی گل محمدی 
در آســتانه آغاز فصل جدیــد فوتبال ایران، 
جذب یک مهاجم خارجی است. آنها برای 
اینکــه بتواننــد حضوری پرقــدرت در لیگ، 
جــام حذفــی و همچنیــن لیــگ قهرمانان 
آســیا داشته باشــند، می بایست خط آتش 
خود را تقویت کنند و به جز شهاب زاهدی 
و مهــدی عبدی، حداقل یک مهاجم دیگر 
را داشته باشند. در همین رابطه این روزها 
شــاهد مطرح شــدن نام اســتوان یووتیچ 
بوده ایم. بازیکن سرشناس مونته نگرویی 
که با کارنامه ای درخشــان مــورد توجه کادر 
فنی سرخ پوشان تهرانی قرار گرفته است. 
ایــن مهاجــم 33 ســاله مونته نگرویی، در 
ســال 200۸ بــا مبلغی در حــدود 11 میلیون 
یــورو، بــه فیورنتینا رفــت تا باشــکوه ترین 
رقــم  فلورانــس  در  را  فوتبالــش  دوران 
بزنــد. او تــا حدی بــه محبوبیت رســید که 
بــه خاطــر ظاهرش لقــب روبرتو باجــو را از 
هواداران ویولا دریافت کرد و توســط آن ها 
»جوجــو« خطاب شــد. 40 گل در 134 بازی 
به ثمر رســاند و در فصل 2010-2009 نمایش 
چشم گیری در لیگ قهرمانان اروپا داشت 
و موفــق شــد مقابــل تیم هــای لیورپــول و 
بایرن مونیــخ دبل کند. ایــن رابطه مملو از 
عشق تا سال 2013 ادامه یافت تا اینکه یووتا 

راهی فوتبال انگلیس و منچسترسیتی شد. 
این بازیکن 26.7 میلیون یورویی در فصل 
اول برنده لیگ و همچنین لیگ کاپ شد تا 
شــروعی رویایی داشته باشــد. او که به یاد 
دوران بــازی اش در پارتیــزان شــماره 35 را 
بر تــن می کرد، در فصــل دوم حضورش در 
سیتی با مصدومیتی سنگین مواجه شد و 
از لیست ســیتی برای لیگ قهرمانان اروپا 
در دور حذفی کنار گذاشته شد. یووتیچ در 
این باره گفت: »سرمربی )مانوئل پیگرینی( 

با این تصمیم من را کشــت!« حالا وقت 
حضــور مجدد در ســری  A بــود. او به 

طور قرضی راهی اینتر شــد و با زدن 
3 گل در 2 بــازی بــه تیم بحران زده 
شهر میلان کمک کرد تا دو پیروزی 
متوالــی به ارمغان بیاید. این روند 
ایده آل اما ادامه دار نبود و سرِ آخر 
از لیســت لیــگ اروپــای نراتزوری 
بیــرون ماند تــا باز هــم تصمیم به 

تغییر تیمش بگیرد. لالیگا، سومین 
لیگ معتبری بود که یووتیچ قرار بود 

در آن بــه میــدان برود. بــا این حال، 
قــرارداد قرضی با ســویا تمدید نشــد و 

اســتوان بــا عقــد قــراردادی 4 ســاله به 
موناکــو پیوســت و 1۸ گل و 4 پاس گل در 

61 بــازی، ماحصــل فعالیــت یووتیچ در 
لیگ یک فرانســه بــود. او در ادامه و با 
رفتن به هرتابرلین، به سومین بازیکنی 

تبدیل شد که در پنج لیگ معتبر اروپایی 
حداقــل یک گل به ثمــر می رســاند. او در 

فصل دوم که منجر به ســقوط تیم برلینی 
شد، در 1۸ مسابقه رسمی 4 گل زد و 3 پاس 
گل داد و نکته عجیب 
این است که همه 
گل های استوان 
در دیدارهایــی 
رســید  به ثمــر 
تیــم  کــه 

پایتخت نشــین شکســت خــورد. او بازهم 
همانند الباقی دوران بازیگری اش در طول 
فصــل دچــار مصدومیت شــد و دیدارهای 

قابل توجهی را از دست داد.
 

گلزنی مقابل ایران
در  مونته نگــرو  بازیکــن  بهتریــن  حــالا 
ســال های 2009 و 2015 که میرکو ووچینیچ 
و آنــدری شــوچنکو را بــه عنــوان الگوهــای 
فوتبالی اش بسیار قبول داشت، با پیشنهاد 
پرسپولیس مواجه شده است. کاپیتان تیم 
ملی مونته نگرو که بــه تازگی جدایی اش از 
هرتا قطعی شــده، باید دید پس از 15 سال 
و با آمــار 405 بــازی، 114 گل و 55 پاس گل، 
ســطح اول فوتبــال اروپــا را تــرک می کند و 
در 33 ســالگی به فوتبال آســیا و لیگ برتر 
ایران می آید یا خیر. به گزارش فوتبال 360، 
اگــر این انتقــال نهایی شــود، بدون شــک 
پرســپولیس یکــی از بزرگ تریــن بازیکنان 
خارجــی تاریــخ خــود را به خدمــت گرفته 
است. بازیکنی که پست شماره 10 را عاشقانه 
دوســت دارد امــا توانایــی بــازی بــه عنوان 
مهاجم نوک، مهاجم ســایه و حتی وینگر را 
هم دارد. مهاجمی که مهم ترین مشکلش 
مصدومیت هــای  ســال ها  ایــن  همــه  در 
ســریالی و همیشگی بوده است. یکی از 31 
گل ملی یووتیچ به تیم ملی ایران در دیداری 
دوســتانه در ســال 2017 بود. دیداری که به 
برتری 2 بر یک ایران منجر شد و یووتیچ تنها 

گل تیمش را به ثمر رساند.

خ اردوگاه سر

بمب پرسپولیس با جذب ستاره مونته نگرویی می ترکد؟

روبرتو باجویی که به دست سرمربی سیتی کشته شد! 

دلیل تعویق احتمالی لیگ  برتر فوتبال مشخص شد

حضورحداکثریبانواندرورزشگاهها
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توضیحات درباره بدهی های خارجی و مجوز حرفه ای پرسپولیس
مدیر روابط بین الملل باشگاه پرسپولیس توضیحاتی را درخصوص پرداخت بدهی های خارجی ارائه 
کرد. امیرعلی حسینی درمورد روند صدور مجوز حرفه ای باشگاه پرسپولیس، توضیح داد: »۱۰ سال است 
 C هستند. برخی معیارهای A، B، C روند صدور مجوز حرفه ای آغاز شده است. معیارهای کسب مجوز
درمورد مجوز حرفه ای در سـال های گذشـته اکنون به معیار B تبدیل شـده اسـت. مثل تیم بانوان که 
قطعاً در سال های آینده جزو معیارهای A و اجباری خواهد شد. فدراسیون فوتبال پیش بینی های لازم 
را در این مورد انجام می دهد. اگر باشگاهی معیارهای A نداشته باشد مجوزش ابطال می شود. نداشتن 
معیارهای B سـبب جریمه باشـگاه خواهد شد اما نداشـتن معیارهای C اختیاری است و ایرادی ندارد. 
البته بهتر اسـت داشـته باشـید. ما هم حدود ۱5 میلیون تومان به خاطر نداشـتن معیارهای B جریمه 
شدیم.« حسینی درمورد بازدید از ورزشگاه آزادی برای میزبانی از لیگ قهرمانان آسیا و اینکه آیا میزبانی 
در این ورزشگاه باید سیستم VAR موجود باشد، عنوان کرد: »هنوز در مورد لزوم تجهیز به VAR صحبتی 
نشـده اسـت . از استادیوم بازدید میدانی داشتیم. بحث تبلیغات، نحوه بلیت فروشی... و در کل برای 
برگزاری مسابقات صحبت شد. ورزشگاه آزادی آماده است تا تکمیلش صددرصد شود. اگر هم نشود، 
درسـت خواهنـد کـرد. در آن حالـت ظرفیـت کمتـر خواهـد شـد و ظرفیت بلیت فروشـی پاییـن می آید 
اما در کل این اقدامات به سـود ورزشـگاه و فوتبال کشـور اسـت.« او درمورد وضعیت پرسـپولیس برای 
پرداخت طلب پریرا و دیاباته گفت: »با پریرا توافق کرده و قراردادش را اقاله کردیم. برای فصل جدید به 
او بدهی نداریم. برای طلب دیاباته نیز از او وقت گرفته ایم. قسط سوم طلب رادووشویچ را نیز به دلیل 
تحریم ها نتوانستیم یکجا پرداخت کنیم و در چهار قسط پرداخت کردیم. خودش پرداخت ۳ قسط را 
تأیید کرده اما گفته قسمت چهارم هنوز به دستش نرسیده است. جوابیه نامه اش را داده ، رسیدهای 
پرداخت هر چهار قسط و صورت حساب بانک ایتالیایی که از حساب ما کسر شده را ارائه کردیم. مشکل 

خاصی نیست، مگر اینکه ثابت کند پولش را در زمان مقرر پرداخت نکرده ایم.«

علاقه منـــدان  همـــه  کـــه  درحالـــی 
فوتبـــال در انتظـــار شـــنیدن ســـوت 
لیـــگ  دوره  بیست و ســـومین  آغـــاز 
برتـــر فوتبـــال در روز پنجشـــنبه بودند، 
مسئولان فدراســـیون فوتبال و شخص 
مهـــدی تـــاج دیـــروز اعلام داشـــت که 
احتمـــال دارد مســـابقات لیـــگ برتـــر 
یکـــی دو روز بـــه تعویـــق بیفتـــد. بحث 
تعویق مســـابقات لیـــگ برتـــر به دلیل 
موضـــوع حضـــور هـــواداران خانـــم در 
ورزشگاه هاســـت کـــه ایـــن موضـــوع 
را رئیـــس فدراســـیون فوتبـــال اعـــلام 
داشـــت. این در حالی اســـت که تاج در 
روزهـــا و هفته هـــای گذشـــته از حضور 
خانم هـــای هـــوادار در ورزشـــگاه های 
آزادی، سیرجان، نقش جهان و شهدای 
فولاد خبر داده بـــود؛ حال وزارت ورزش 
در حال بررســـی ســـایر ورزشگاه هاست 
تـــا علاقه مندان خانم بتوانند در ســـایر 
اســـتان ها هـــم از نزدیک به تماشـــای 
بازی های تیم محبوب خود بنشـــینند.
مریم کاظمی پور، معـــاون بانوان وزارت 
ورزش و جوانـــان در خصوص اقدامات 
وزارت ورزش در بحـــث حضور هواداران 
بـــه »ایـــران«  خانـــم در ورزشـــگاه ها 
می گویـــد: »تمامی ورزشـــگاه های لیگ 
برتـــری توســـط وزارت ورزش به صورت 
میدانـــی بررســـی شـــده اند و در حـــال 
حاضـــر تلاش بر این اســـت که علاوه بر 
4 ورزشگاهی که شـــرایط حضور بانوان 
را دارنـــد، شـــرایط ورزشـــگاه های دیگر 

هـــم به صـــورت دقیـــق ارزیابی شـــود تا 
بتوانیم شـــاهد حضور خانم ها در سایر 
اســـتان ها باشـــیم. ممکن است چند 
ورزشـــگاه دیگر شـــرایط حضور خانم ها 
را داشـــته باشـــند کـــه این موضـــوع به 
نتایـــج ارزیابـــی ورزشـــگاه های دیگـــر 

بستگی دارد.«
محـــل ورود و خـــروج هـــواداران خانم، 
امکانـــات  و  اختصاصـــی  گیت هـــای 
بهداشـــتی از جمله مهم ترین امکانات 
مورد نیـــاز بـــرای حضـــور خانم هـــا در 
ورزشگاه هااســـت کـــه ورزشـــگاه های 
نوســـازی همچون نقش جهـــان و فولاد 
چنیـــن امکاناتـــی دارنـــد و ورزشـــگاه 
ســـیرجان هم طبـــق اعلام مســـئولان 
فدراســـیون پیـــش از ایـــن شـــرایط را 
برای حضـــور خانم هـــا مهیا کـــرده بود 
و این ورزشـــگاه هـــم می توانـــد میزبان 
خانم های علاقه مند باشـــد. ورزشـــگاه 
آزادی که البته در دســـت تعمیر اســـت 
اما این ورزشـــگاه هم شرایط لازم را برای 
حضور خانم ها در ورزشگاه ها داراست. 
او درخصوص ورزشگاه های دیگر چنین 
نظری دارد: »مثلا درخصوص ورزشـــگاه 
یـــادگار امام)ره( به این نتیجه رســـیدیم 
که این ورزشـــگاه نیـــاز بـــه کار دارد چرا 
که امکانـــات مورد نیاز در این ورزشـــگاه 

موجود نیســـت.«
پیـــش از ایـــن بارهـــا اعـــلام شـــده بود 
کـــه حضـــور خانم هـــا در ورزشـــگاه ها 
لازم  مجوز هـــای  دریافـــت  نیازمنـــد 
توســـط ارگان هـــای مربوطه اســـت که 
کاظمی پـــور در ایـــن خصـــوص بیـــان 
می کند: »تمامـــی مجوزهای لازم گرفته 
شده است و مشـــکلی در این خصوص 
نداریـــم. بحـــث حضـــور بانـــوان برای 
امروز نیســـت و از ســـال گذشـــته این 
موضـــوع مطـــرح بـــود و ایـــن بحث به 

وزارت ورزش ســـپرده شـــد. از فروردین 
مـــاه ســـال جاری جلســـات زیـــادی در 
وزارت ورزش برگزار شـــد تـــا به بهترین 
نحو ممکن این اتفاق بیفتـــد. در واقع 
ایـــن موضـــوع از ابتـــدای ســـال  جاری 
به صورت جدی تر در دســـتور کار وزارت 
ورزش قـــرار گرفـــت و حالا هـــم وزارت 
ورزش با جدیت بیشتر به دنبال تحقق 
این اتفاق خوب در لیگ بیســـت و سوم 
اســـت. در این خصوص دستورالعملی 
را طراحـــی کردیـــم کـــه اجـــرای ایـــن 
دســـتورالعمل ها برعهده فدراســـیون 
فوتبـــال و باشگاه هاســـت. البتـــه ایـــن 
موضـــوع فقط بـــه فوتبـــال اختصاص 
ندارد و برخی دیگر از رشته های ورزشی 
هم خواســـتار حضـــور هـــواداران خانم 
هســـتند که ایـــن موضوع هم توســـط 
وزارت ورزش در حـــال بررسی اســـت.«
در  ورزشـــگاه ها  در  بانـــوان  حضـــور 
نـــگاه اول موضـــوع ســـاده ای بـــه نظـــر 
می رســـد امـــا این گونه نیســـت، چرا که 
ایـــن موضـــوع حتی بـــه شـــرکت های 
متولی فـــروش بلیـــت الکترونیکی نیز 
مربوط می شود. مشخص شدن محل 
اســـتقرار هـــواداران آقا و خانـــم یکی از 
بحث هـــای مربوطـــه در این خصـــوص 
اســـت. در واقع ارگان های زیادی درگیر 
حضور هـــواداران خانم در ورزشـــگاه ها 
هســـتند. معاون بانـــوان وزارت ورزش 
از  »بخشـــی  می افزایـــد:  جوانـــان  و 
بحث حضـــور بانوان در ورزشـــگاه ها به 
موضوعات فرهنگی برمی گـــردد که در 
این بخش باشـــگاه ها باید به تشـــکیل 
کانـــون هـــواداران خانم اقـــدام کنند. 
امیدواریـــم که اقدامـــات این چنینی به 
بهبود شـــرایط فرهنگی در ورزشـــگاه ها 
کمک کند. این کار چند بخشـــی  است 
که باید هـــر کس کار خود را به درســـتی 

انجـــام دهد و مـــا هم ســـعی داریم این 
موضوع با ســـلامت کامل اجرا شـــود.«

فوتبال ایران تجربیات خوبی در بحث 
حضور هـــواداران خانم در ورزشـــگاه ها 
دارد چرا کـــه پیـــش از ایـــن خانم ها در 
ورزشـــگاه حاضـــر شـــده اند و چند بازی 
تیم ملی فوتبال کشـــورمان را از نزدیک 
تماشـــا کردند. در بخش باشگاهی هم 
این اتفـــاق در فینـــال لیـــگ قهرمانان 
آســـیا در ســـال 9۸ و در ورزشـــگاه آزادی 
رخ داد و علاوه بـــر این، فصل گذشـــته 
هـــم چنـــد دیـــدار خانگـــی تیم هـــای 
پرســـپولیس و اســـتقلال بـــا حضـــور 
هواداران بانو برگزار شـــد؛ موضوعی که 
هم نشان از اســـتقبال خوب هواداران 
بانو داشـــت و هم ایـــن که حضور باعث 
تطهیر جـــو ورزشـــگاه آزادی را به دنبال 
داشـــت. کاظمی پـــور چنین واکنشـــی 
بـــه تجربیـــات گذشـــته دارد: »ســـابقه 
نشـــان می دهـــد کـــه بانوان مـــا حضور 
خـــوب و مؤثـــری داشـــته اند و علاوه بر 
این آقایان هم همـــکاری خوبی در این 

زمینه داشـــتند.«
در این بیـــن صحبت هایی درخصوص 
فشـــار فدراســـیون بین المللی فوتبال 
بـــر فدراســـیون ایـــران مطـــرح و حتی 
اعـــلام شـــد کـــه فدراســـیون به دلیل 
اولتیماتـــوم فیفـــا مجبـــور اســـت کـــه 
درهـــای ورزشـــگاه ها را بـــرای حضـــور 
هواداران خانم باز کنـــد. معاون بانوان 
وزارت ورزش و جوانان با رد این موضوع 
می افزاید: »فشـــاری از طریـــق فیفا وارد 
نشـــده و در واقـــع در ابتـــدا ما بـــه این 
موضوع ورود داشـــتیم و پس از آن بود 
که فیفا و ای اف ســـی از ما درخواســـت 
داشـــتند که موضوع را بررســـی کنیم. 
فشـــاری در کار نبـــود و ایـــن موضـــوع 

تکلیف نشـــده بود.«

گزارش روز

محمدمحمدی سدهی
روزنامه نگار

تاج: دستگاه های VAR مشمول تحریم نمی شوند
عامــل  مدیــران  ســالانه  جلســه 
باشــگاه های فوتبــال ایــران و دپارتمان 
صــدور مجوز حرفه ای، دیــروز با حضور 
مهــدی تاج رئیس فدراســیون فوتبال، 
دوم  رئیــس  نایــب  قنبــرزاده  منصــور 
رئیــس  زارعــی  مصطفــی  فدراســیون، 
و  حرفــه ای  مجــوز  صــدور  دپارتمــان 
مدیــران عامل باشــگاه ها برگزار شــد و 
در پایان این جلســه مجــوز حرفه ای به 
تیم هــای پرســپولیس، تراکتور، فــولاد، گل گهر، ســپاهان و نســاجی اختصاص 
یافــت. مهــدی تــاج در حاشــیه این جلســه گفــت: »6 باشــگاه لیگ برتــری، 2 
باشــگاه بانــوان و 2 باشــگاه لیگ یکی مجوز حرفــه ای گرفتند. قطعاً برای ســال 
آینده بســیاری از باشــگاه های لیگ برتر مجوز حرفه ای خواهند گرفت. بعضی از 
باشــگاه ها مثل استقلال بدهی هایشان را دیر دادند و نتوانستند مجوز حرفه ای 
بگیرند ولی مطمئنم ســال آینده باشــگاه های مهم کشــور حتماً مجوز حرفه ای 

می گیرنــد. دوســت دارم اســتقلال ســال آینــده مجــوز حرفــه ای را بگیرد.«
او در خصوص اینکه زارعی اعلام کرده شــاید داشــتن VAR از ســال آینده ملاک 
باشــد، گفت: »این مســأله ای اســت که باید 100درصد در لیگ ما اجرایی شــود. 
با شــرکت چشــم انداز برای دریافــتVAR اقدام کردیم، شــرکتی که بــا آنها کار 
می کــرد EBS بــود. ایــن شــرکت نامــه ای نوشــت کــه چــون بیــش از 12 درصد 
تجهیزات امریکایی اســت نمی توانم VAR را بدهیم. به فیفا متوســل شــدیم و 
خوشــبتختانه فیفا دنبال این اســت کــه کل دســتگاه ها را از EBS تحویل بگیرد 

و یکجا تحویل ایــران بدهد.«
تاج با اشــاره به تأمین پول VAR افزود: »از طریق حمید سجادی به معاون اول 
رئیــس جمهور نامه زدیم که EBS خواهان تحویلِ یکجــای 2 میلیون و 300هزار 
دلار اســت تا دستگاه هایی را که برای ورزشگاه هایی که پیش بینی کردیم بدهد. 
ایــن پول ضــروری اســت و به خاطــر ضرورتــش کلی بحــث کردیم کــه این پول 
 VAR تحویل داده شــود که البته تاکنون این اتفاق نیفتاده اســت. برای دریافت
همــکاران مــن، هــم دبیر کل هــم بین الملــل و خزانــه دار به ســوئیس رفتند و 
با مســئولین فیفا مذاکره داشــتند. فیفا اعــلام کرده که VAR مشــمول تحریم 
نیست.« رئیس فدراســیون فوتبال بیان داشت: »همه باشگاه های لیگ برتری 
و لیــگ یکی به فدراســیون و ســازمان لیگ تکلیــف و امضا کردند کــه به صورت 
جــدی دنبــال حق پخش باشــند. مجلــس بایــد در لایحه تلفیق حــق پخش را 
ببینــد. نامه ای به رئیس مجلس نوشــتیم کــه اگر این موضــوع در برنامه هفتم 
دیده نشــود، سال آینده مجوز حرفه ای باشــگاه ها صادر نخواهد شد. الان برای 
پخش لیگ قهرمانان آســیا و جام ملت های آســیا، برای ما مانعی به وجود آمده 
اســت. در تلاشــیم تا این مانــع را برداریم تا بازی ها را برای مــردم پخش کنیم.«

ممبینی: نباید درباره VAR زیاد صحبت کنیم!
درحالی که معضل نبــودن VAR به یک 
مشــکل بــزرگ در فوتبال ایــران تبدیل 
فوتبــال  فدراســیون  دبیــرکل  شــده، 
توضیحاتی را درخصوص ورود سیســتم 
کمــک داور ویدیویی ارائــه کرد. هدایت 
ممبینی درمورد ســفر به ســوئیس برای 
VAR و همچنیــن مطالبــات  پیگیــری 
بلوکه شده فدراســیون فوتبال، توضیح 
داد: »یکــی از اولویت هــای فدراســیون 
فوتبــال پول هایــی اســت کــه در فیفــا و AFC وجــود دارد. VAR هــم یکــی از 
اولویت های ماســت. جلسات متعددی با مســئولان فیفا در این زمینه داشتیم. 
مشــکلاتی برای ترنســفر موارد مالی و وســائلی مانند کمک داور ویدیویی وجود 
دارد. نمی توانــم جزئیات را بگویــم ولی فیفا و AFC دغدغه مــا را درک کرده اند. 
بایــد به هم کمک کنیم تــا این اتفاق برای فوتبال ما بیفتــد.« او درمورد احتمال 
فعالیــت یــک شــرکت دانش بنیــان در داخــل ایــران، در این خصــوص عنــوان 
کــرد: »6 شــرکت در ســطح دنیــا تکنولــوژی VAR را دارند و باید لایســنس فیفا 
را بگیرنــد. گرفتــن ایــن مجوز مقدماتــی دارد کــه در دپارتمان هــای خاص فیفا 
بایــد انجــام شــود. شــاید تکنولــوژی VAR خیلــی پیچیده نباشــد ولــی گرفتن 
مجوز پروتکل هایی دارد.« دبیرکل فدراســیون درخصوص اینکه گفته می شــود 
12درصد این تجهیزات برای یک شــرکت امریکایی است و مسائل تحریمی برای 
ما مشــکل ایجاد کــرده، چنین نظر داد: »نمــی خواهم زیاد وارد جزئیات شــوم. 
ممکن اســت این فرایند به تأخیر بیفتد. یک ســری مســائل و دشواری ها وجود 
دارد در حالی کــه ما جزو کشــورهایی هســتیم کــه علاقه مند و پیگیر هســتیم. 
امیدواریــم با کمــک فیفــا و AFC و ارتباطات فدراســیون فوتبال ایــران بتوانیم 
ایــن موانــع را برداریــم. اجــازه بدهیــد کارها را کــم کم انجــام بدهیــم. از ما هم 
می خواهنــد زیــاد صحبــت نکنیــم! مشــکل فنــی و مالی وجــود ندارد. مشــکل 
شــرکت هایی هســتند که باید مــواردی را رعایــت کنند تا به خاطــر تحریم های 
ظالمانه، شــامل جریمه های شــدید نشوند. خواهش می کنم دوســتان زیاد در 
این مورد نخواهند که ما پاســخگو باشــیم. ما بیشــتر از شــما پیگیر هســتیم.«

مهاجم جدید از عربستان می آید؟
بــه غیر از یووتیــچ، نام مهاجمــان دیگری 
هــم مطرح شــده اســت. چــرا که ســایت 
»shqiptarja« آلبانــی خبــر داد ســوکول 
سیکالشــی مهاجــم تیــم ملــی این کشــور 
فوتبــال خود را در ایــران ادامه خواهد داد. 
ایــن مهاجــم ملی پــوش فصل گذشــته به 
صورت قرضی برای تیم الخلیج عربســتان 
بازی کــرد و با پایــان قراردادش جدا شــد. 
پرســپولیس قهرمان لیگ ایران علاقه مند 
به جذب سیکالشی اســت. این بازیکن در 
لیگ عربســتان 29 بازی انجــام داد و 10 گل 
به ثمر رســاند. سیکالشــی که پــس از یک 
سال قرضی به قونیه اسپور بازگشته دوباره 
ترکیــه را برای ماجراجویــی جدید در ایران 

ترک کند. با انقضای قراردادش در تابستان 
کــه سیکالشــی  نظــر می رســد  بــه   ،2024
پیشنهاد سنگینی دریافت کرده و می تواند 
زودتر از موعد قونیه را ترک کند. این بازیکن 
33 ســاله، 53 بازی ملی برای آلبانی انجام 

داده و 12 گل به ثمر رسانده است.


